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Tříkrálová sbírka 2022 má rekordní výtěžek

MĚSTSKÝ ÚŘAD INFORMUJE

V sobotu 8. ledna 2022 
proběhla ve Ždírci nad 
Doubravou a místních 
částech již tradiční Tří-
králová sbírka. Přesto-
že covid stále poletuje 
kolem nás, koledníci 
mohli přijít až k Vašim dveřím a popřát 
štěstí, zdraví a dlouhá léta. A letos se jich 
sešlo opravdu hodně. Celkově se do ko-
ledování zapojilo 17 skupinek kolední-
ků. Z toho 10 ve Ždírci nad Doubravou, 
3 skupinky v Horním a Novém Studenci 
a po jedné skupince v Kohoutově, Benát-
kách, Novém Ransku a Údavech. Všem 
koledníkům a vedoucím skupinek patří 
velké poděkování za účast na sbírce.

Díky velkému počtu koledníků je vý-
těžek letošní sbírky 108  970 Kč. Tedy 
je znovu rekordní. Děkuji všem dárcům 
za jejich štědrost a otevřenost pro tuto 
sbírku.

Výtěžek Tříkrálové sbírky přispěje na-
příklad na koupi automobilu pro domácí 
hospicovou péči. Nový automobil nahradí 
stávající dosluhující a umožní lékařům 
a zdravotním sestrám i nadále cestovat za 
klienty, kteří si přejí strávit poslední chví-
le života v  domácím prostředí obklope-
ni svými blízkými. Dále podpoří provoz 
charitních domovů umožňujících matkám 
s  dětmi získat dočasné stabilní bydlení 
zahrnující bezpečné zázemí, vhodné pod-
mínky pro péči o děti a podporu při řeše-

ní jejich sociální situace tak, aby mohly 
žít běžný život rodin s dětmi. Peníze po-
mohou také nízkoprahovým centrům pro 
děti a mládež nacházející se v nepříznivé 
sociální situaci či jako pomoc při mimo-
řádných událostech, jako jsou povodně, 
požáry a další.

Pokud byste chtěli přispět do Tříkrálové 
sbírky, je to stále ještě možné, a to na in-
ternetu www.trikralovasbirka.cz nebo pře-
vodem na účet: 2767340237/0100  nebo 
2106566677/2700.

Ing. František Němec, místostarosta

Tříkrálová sbírka Tříkrálová sbírka

Poděkování
Děkujeme všem občanům, společnostem a firmám za projevená nebo zaslaná přání do roku 2022. 
Za kolektiv zaměstnanců městského úřadu 

Ing. Bohumír Nikl, starosta a Ing. František Němec, místostarosta



2 NASE NOVINY

MĚSTSKÝ ÚŘAD INFORMUJE

Navštívil nás poslanec Parlamentu ČR Lukáš Vlček

V pondělí 17. ledna jsme přivítali na radnici poslance Parlamentu 
ČR Ing. Lukáše Vlčka.

Poslanec pan Vlček kandidoval do Parlamentu ČR za Kraj 
Vysočina. Je členem Zemědělského výboru a Výboru pro život-
ní prostředí. Při své pracovní návštěvě se seznámil s rozpočtem 
města na rok 2022, s  investičními akcemi a s hospodařením 
v městských lesích.

Jednání se zúčastnil také jednatel společnosti Stora Enso pan 
František Vícha. 

Centrum pro rodinu Doubravka letos oslaví 
10 let od svého založení. Přesně 1. února 
2012 se poprvé otevřely jeho dveře a od té 
doby se aktivně podílí na kulturním životě 
v  našem městě. Stalo se vzdělávacím, od-
počinkovým a smysluplným místem pro 
rodiny s dětmi nejen ze Ždírce, ale i z blízkého okolí. Srdečné 
poděkování patří všem bývalým i současným členům, kteří se na 
programu a vedení Centra ve svém volném čase podílejí. Bez nich 
by naše CpR Doubravka nebylo! 

Pan Vícha seznámil pana poslance s výstavbou ždíreckého pro-
vozu na výrobu CLT panelů. Vysvětlil současnou problematiku 
nemožnosti realizovat v Čechách výstavby z CLT panelů u dře-
vostaveb vyšších než 12 metrů. Pan Vlček přislíbil, že se touto 
zastaralou legislativou bude zabývat.

Ing. Bohumír Nikl, starosta

Všichni nyní žijeme a těšíme se na pro nás magické datum 
28. května 2022, kdy proběhne oslava výročí. Bude se konat na 
hasičském cvičišti od 14 hodin. Připravujeme program pro děti, 
výstavu fotografií z činnosti centra. Všichni jste srdečně zváni. 

Pokud situace dovolí, od února opět začínáme výtvarným dopo-
lednem, volnou hernou a dětskou jógou. Sledujte naše FB stránky 
a https://doubravka.estranky.cz

Za CpR Doubravka koordinátorka Šindelářová Martina.

CPR DOUBRAVKA OSLAVÍ 10. NAROZENINY

Pracovní návštěvy pana poslance se zúčastnil jednatel společ-
nosti Stora Enso pan František Vícha

Starosta města Ždírec n. D. Ing. Bohumír Nikl a poslanec 
Parlamentu ČR Ing. Lukáš Vlček

CpRD – ukázka z kroužku dětské jógy Otevření CpRD v roce 2012
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MAS HAVLÍČKŮV KRAJ

Od středy 15. prosince do pátku 6. ledna 
2022 probíhala on-line formou výstava 
s názvem „Bez stromečku nejsou Váno-
ce“. Jednalo se již o dvanáctý ročník této 
oblíbené výstavy, kterou vždy pořádá vítěz 
uplynulého ročníku společně s místní akční 
skupinou Havlíčkův kraj o.p.s. Minulý rok 
se výstava, která se měla konat v Sobíňo-
vě, kvůli pandemii Covid 19 neuskutečni-
la. Jelikož ani tento rok by nebylo možné 
výstavu uspořádat, rozhodli jsme se zvolit 
její uskutečnění alespoň on-line formou. 
Starostové všech obcí na území MAS Ha-
vlíčkův kraj byli osloveni k nafocení ozdo-
beného a osvětleného stromku v obci. Na 
tuto výzvu se nám vrátilo 7 fotografií krás-
ných stromků, které jsme vyvěsili na naše 

webové stránky a odkaz umístili i na náš 
facebookový profil. Jednalo se o stromky 
z Malé Losenice, Ždírce nad Doubravou, 
Sobíňova, Cikháje, Sazomína, Slavětí-
na a Oudoleně. Celkem bylo odevzdáno 
2 707 hlasů. Vítězem se stal stromek ze 
Ždírce nad Doubravou s počtem 1 398 
hlasů, na druhém místě se umístil stro-
mek z obce Sobíňov s počtem 1 011 hlasů 
a na třetím místě stromek z obce Sazomín 
s počtem 102 hlasů. Gratulujeme vítězům, 
kteří obdrží malou pozornost, děkujeme 
za účast všem ostatním a budeme se těšit, 
snad už osobně, na 13. ročník, který pro-
běhne v roce 2022 v Sobíňově.

MAS Havlíčkův kraj

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

Předškoláci v městské knihovně

Bez stromečku nejsou Vánoce

V pondělí 17. ledna 2022 navštívily předškolní děti z mateřské 
školy s paní učitelkou Ivou Dostálovou Martincovou naši měst-
skou knihovnu. Paní knihovnice Zdena Lédlová a Nela Niklová 
děti přivítaly a pak si společně povídaly o knihovně a knížkách. 
Děti se dozvěděly, jak to v knihovně chodí, jak se knihy na regá-
lech řadí, jak se v knihovně orientovat, jak se knihy půjčují, jak 
se stát čtenářem knihovny a mnoho dalších zajímavostí. Poté si 
děti vyplnily malý zábavný orientační kvíz „ Komu patří koruna, 
komu koště a komu marmeláda“. Děti si také prohlédly knižní 
novinky a knihy určené předškolákům. Paní učitelka si s dětmi na 

závěr vypůjčila několik knih, aby z nich mohla dětem ve školce 
předčítat a společně s  dětmi si o knihách povídat. Na cestu do 
školky dostaly děti ještě malou sladkost a omalovánky. Paní kni-
hovnice se těší na další společné setkání a na to, že z předškoláků 
vyrostou dobří čtenáři, pro něž bude kniha dobrým přítelem.

Zdena Lédlová

Vítězný ždírecký vánoční strom z on-line 
hlasování 
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Počet obyvatel k 31. 12. 2021

Poděkování našim hasičům

Věkové rozložení obyvatel ve Ždírci n. D. 
k 31. 12. 2021

Pozvánka na 20. zasedání zastupitelstva města 
Vážení spoluobčané,
srdečně vás zvu na 20. zasedání zastupitelstva města, které 
se uskuteční ve čtvrtek 10. února 2022 v zasedací místnosti 
městského úřadu od 18.00 hod.

Ing. Bohumír Nikl, starosta

Část obce konečný stav 
k 31. 12. 2020 narození úmrtí přihlášení odhlášení změny konečný stav 

k 31. 12. 2021
Ždírec n. D. 2271 23 23 31 45 -14 2257

Benátky 154 0 4 4 1 -1 153

Horní Studenec 233 2 2 6 5 +1 234

Nový Studenec 123 2 0 9 2 +9 132

Kohoutov 90 0 1 0 0 -1 89

Nové Ransko 93 0 1 0 0 -1 92

Stružinec 39 0 0 0 2 -2 37

Údavy 91 1 2 3 3 -1 90

cizinci s trvalým pobytem 37 1 5 -4 33

počet obyvatel celkem 3131 28 33 54 63 -14 3117

0–6 let 214

7–15 let 324

16–25 let 316

26–64 let 1603

65+ let 660

Celkem 3117

Jak dopadla výzva „Staň se občanem Ždírce“

V roce 2021 se ve Ždírci nad Doubravou a místních částech narodilo celkem 28 dětí, z toho je 15 holčiček a 13 kluků, 
žádná jména se neopakují.

Lyžařské běžecké trasy kolem Doubravy

Na výzvu „Staň se občanem Ždírce“, která byla vyhlášena v září 
loňského roku, se nám do konce roku 2021 přihlásilo 29 lidí, kteří 
se stali občany města s trvalým pobytem. 

Město každému přihlášenému vyplatí odměnu 3 tis. Kč. Městu 
tito přihlášení občané přinesou do rozpočtu města v roce 2022 
zhruba 350–400 tis. Kč. Samozřejmě k tomu musíme ještě připo-
čítat poplatek za odpady, a jestli některý z těchto občanů je maji-
telem psa, tak poplatek za psa.

S touto výzvou pro občany už máme své zkušenosti z let 2016, 
2017 a 2020. V roce 2016 se nám přihlásilo 22 občanů, v roce 
2017 43 občanů a v roce 2020 to byli 23 občanů.

Ing. Bohumír Nikl, starosta 

Pro zimu 2021/2022 jsme pro vás ve spolupráci s obcemi Sobíňov, 
Krucemburk a Havlíčkova Borová připravili udržované lyžařské 
běžecké trasy. Trasy budou udržovány dle aktuálních sněhových 
podmínek a zobrazeny na mapě na webu města v odrážce Kultura 
a sport – Lyžařské běžecké trasy.

Za příznivých sněhových podmínek bude pan Švejda provádět 
strojovou údržbu běžeckých stop v úseku od Sobíňova přes Nové 
Ransko, Ždírec n. D., Staré Ransko, Hlubokou až do Radostína. 
V Radostíně je možné navázat na další okruhy udržované v rámci 
Skiregionu Velké Dářko (www.ski-velkedarko.cz).

Ing. František Němec, místostarosta

Začátkem roku se konají valné hromady hasičů. Těchto setkání se 
rád zúčastňuji, společně s kolegou místostarostu Ing. Františkem 
Němcem. Na těchto shromážděních se vždy hodnotí uplynulý rok 
a plánují se akce na rok další. V lednu valnou hromadu uspořádali 
hasiči ve Studenci, Novém Ransku a Údavech. V loňském roce se 
z důvodu nouzového stavu nemohly konat všechny kulturní a spo-
lečenské akce. Rušila se setkání a soutěže. I v takto složité době 
ale hasiči vykazovali svou činnost. A za to jim patří velké poděko-
vání. Těším na valnou hromadu hasičů ze Ždírce n. D. a Kohou-
tova. Všem hasičům patří veliké poděkování za aktivní přístup ke 
kulturnímu a společenskému dění ve městě a v místních částech 
a za výchovu mládeže. 

Velké uznání a poděkování patří všem členům JPO II Ždírec 
nad Doubravou za ochranu a záchranu osob a majetku. Na hasiče 
je prostě spolehnutí!

Ing. Bohumír Nikl, starosta
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Jak dopadl rozpočet města za rok 2021

ROZPOČET MĚSTA ZA ROK 2021 – PŘÍJMY

Název Rozpočet po změnách Plnění k 31. 12. 2021 % RS

Daňové příjmy 60 503 275,21 Kč 62 014 642,11 Kč 102,5

Nedaňové příjmy 14 741 178,48 Kč 15 464 698,83 Kč 104,9

Kapitálové příjmy (prodej pozemků) 3 664 251,31 Kč 3 555 930,02 Kč 97,0

Transfery (přijaté dotace) 14 073 617,37 Kč 14 073 617,37 Kč 100,00

Příjmy celkem (bez konsolidace) 92 982 322,37 Kč 95 108 888,33 Kč 102,3

ROZPOČET MĚSTA ZA ROK 2021 – VÝDAJE

Název Rozpočet po změnách Plnění k 31. 12. 2021 % RS

Zemědělství, lesní hospodářství, rybářství 3 306 233,40 Kč 2 925 442,16 Kč 88,48

Doprava 7 946 996,00 Kč 7 146 529,79 Kč 89,93

Vodní hospodářství 1 369 868,01 Kč 1 121 909,51 Kč 81,90

Vzdělávání a školské služby 4 016 964,82 Kč 4 011 712,99 Kč 99,87

Kultura, církve a sdělovací prostředky 13 402 115,78 Kč 10 479 504,21 Kč 78,19

Tělovýchova a zájmová činnost 3 118 924,00 Kč 2 479 398,44 Kč 79,50

Zdravotnictví 733 500,00 Kč 577 800,40 Kč 78,77

Bydlení, kom. služby a územní rozvoj 12 228 433,06 Kč 7 663 909,77 Kč 62,67

Ochrana životního prostředí 7 953 716,80 Kč 7 635 748,80 Kč 96,00

Sociální služby a společné činnosti 5 246 501,00 Kč 5 177 474,44 Kč 98,68

Civilní připravenost na krizové stavy 460 000,00 Kč 218 342,50 Kč 47,47

Bezpečnost a veřejný pořádek 305 858,00 Kč 146 216,00 Kč 47,81

Požární ochrana a integr. záchr. systém 19 287 186,36 Kč 18 380 239,23 Kč 95,30

Státní moc, státní správa, úz. samospráva 11 336 596,01 Kč 11 290 521,77 Kč 99,59

Finanční operace 4 640 410,00 Kč 4 174 340,22 Kč 89,95

Ostatní činnosti 102 789,71 Kč 19 052,00 Kč 18,53

Výdaje celkem (bez konsolidace) 95 456 092,95 Kč 83 448 142,23 Kč 87,40
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ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA A RADY MĚSTA

VÝBĚR ZE ZÁPISU 
Z 87. SCHŮZE RADY MĚSTA 
KONANÉ 22. 12. 2021

Investiční činnost
Rada města:
1) schvaluje cenový rozpočet opravy klu-

bovny v  místní části Benátky, kterou 
předložila firma Jiří Kazda, Horní Stu-
denec. Cena za dílo je 77 487 Kč,

2) schvaluje cenový rozpočet přístřešku 
u nové hasičské zbrojnice, kterou před-
ložila firma Stinter CZ s.r.o., Hlinsko. 
Cena za dílo je 276 520 Kč bez DPH.

Dodatky smluv – AVE CZ Odpadové 
hospodářství s.r.o.
Rada města schvaluje dodatky smluv s fir-
mou AVE CZ Odpadové hospodářství 
s.r.o., se sídlem Pražská 1321/38a, 102 00 
Praha 10, platné od 1. 1. 2022:
1) dodatek č. 2 ke smlouvě o odstranění 

odpadu č. 00268542/001/2018, kterým 
se upravují ceny za likvidaci směsného 
komunálního odpadu,

2) dodatek č. 6 ke kupní smlouvě o zajištění 
odvozu separovaného odpadu, kterým se 
upravuje cena za odvoz plastů a skla,

3) dodatek č. 26 ke smlouvě ze dne 
2. 11. 1994 uzavřené s firmou Miloslav 
Odvárka ODAS na zajištění likvidace 
tuhého komunálního odpadu, kterým se 
mění cena za sběr, výsyp a odvoz SKO 
na částku 999 312 Kč bez DPH/rok 
a cena za sběr, výsyp a odvoz a zpraco-
vání BRO na 125 Kč bez DPH/15 min 
manipulace, 35 Kč bez DPH/km a ulože-
ní bioodpadu 500 Kč bez DPH/t,

4) dodatek č. 2 ke smlouvě o obsluze 
a odstranění odpadů ze sběrného dvo-
ra, kterým se upravují ceny za převzetí 
odpadů na sběrném dvoře ve Ždírci nad 
Doubravou.

Smlouva o odstranění odpadů – Město 
Přibyslav
Rada města schvaluje Smlouvu o odstra-
nění či využití odpadů v  areálu skládky 
TKO a TPO-S-OO3 Ronov nad Sázavou 
s  Městem Přibyslav. Smlouva stanovuje 
podmínky pro odstranění či využití odpa-
dů uvedených v seznamu v příloze č. 1.

Ceník uložení stavebních odpadů na 
sběrný dvůr
Rada města schvaluje ceník uložení sta-
vebních odpadů na sběrný dvůr platný od 
1. 1. 2022 pro odpady:

1) oddělené frakce betonu, cihel, tašek 
a keramických výrobků – 2 400 Kč/m3 
nebo 1 200 Kč/t, 

2) směsné stavební a demoliční odpady – 
8 600 Kč/m3 nebo 4 300 Kč/t.

Odměna za zajištění míst zpětného od-
běru – EKO-KOM
Rada města bere na vědomí nový ceník 
odměn za zajištění míst zpětného odběru 
a využití obalových materiálů od společ-
nosti EKO-KOM platný od 1. 1. 2022. 

Darovací smlouvy SDH 
Rada města schvaluje: 
1) poskytnutí peněžního daru pro SDH 

Údavy ve výši 8 800 Kč jako kompen-
zaci nákladů na PHM za výjezdy na 
školení a soutěže v roce 2021 a pořízení 
vybavení v průběhu roku 2021,

2) poskytnutí peněžního daru SDH Ko-
houtov ve výši 6 200 Kč jako kompen-
zaci nákladů na PHM za výjezdy na 
školení a soutěže v roce 2021 a pořízení 
vybavení v průběhu roku 2021.

Dohody o provedení práce a dohody 
o pracovní činnosti v roce 2022
Rada města stanovila výši odměn za prá-
ce vykonávané v rámci dohody o pracovní 
činnosti a dohody o provedení práce v roce 
2022 za vedení obecních kronik, činnost 
JPO II, oprav a revizí elektrických zařízení 
a hromosvodů, provádění sociálního šetře-
ní, roznosu novin apod. Seznam zaměst-
nanců města pracujících v roce 2022 na zá-
kladě DPP a DPČ s uvedením výše odměn 
tvoří přílohu zápisu ze schůze RM. 

Záležitosti ZŠ a MŠ – rozpočet 2022
Rada města schvaluje: 
1) rozpočet Základní školy a Mateřské 

školy Ždírec nad Doubravou na rok 
2022 dle předloženého návrhu a v sou-
ladu se schváleným rozpočtem města 
na rok 2022 zastupitelstvem města na 
19. zasedání dne 9. prosince 2021,

2) rozpis závazných ukazatelů na rok 2022 
pro Základní školu a Mateřskou školu 
Ždírec nad Doubravou,

3) splátkový kalendář, který upravuje za-
sílání příspěvku zřizovatele na účet Zá-
kladní školy a Mateřské školy Ždírec 
nad Doubravou na rok 2022,

4) střednědobý výhled Základní školy 
a Mateřské školy Ždírec nad Doubra-
vou pro období 2023–2024 dle přilože-
ného návrhu.

Stočné a platba za odvod srážkových 
vod 2022
Rada města stanovuje:
1) výši stočného za odvod splaškových 

vod do kanalizace ve vlastnictví a sprá-
vě města v místních částech města pro 
rok 2022 na částku 13,64 Kč/m3 bez 
DPH,

2) výši platby za odvod srážkových vod do 
kanalizace ve vlastnictví a správě města 
pro rok 2022 na částku 14,78 Kč/m3 bez 
DPH.

VÝBĚR ZE ZÁPISU 
Z 89. SCHŮZE RADY MĚSTA 
KONANÉ 19. 1. 2022

Dopravní studie Údavy
Rada města schvaluje cenovou nabídku na 
provedení dopravní studie provozu vozidel 
v místní části Údavy, kterou předložila fir-
ma DOSIP Servis s.r.o., Okříšky. Cena za 
studii je 25 264 Kč bez DPH.

Studie rekonstrukce ulice Spojovací
Rada města projednává a bere na vědomí 
studii rekonstrukce ulice Spojovací. 

Příměstské tábory 2022 
Rada města schvaluje bezplatné zapůjčení 
prostor tělocvičny v základní škole Ždírec 
nad Doubravou organizaci SKI FANATIC 
Hlinsko za účelem realizace příměstských 
táborů ve Ždírci nad Doubravou v termí-
nech 11.–15. 7. 2022 a 15.–19. 8. 2022. 

Příspěvek na státní správu v roce 2022
Rada města bere na vědomí Příspě-
vek na státní správu v roce 2022 ve výši 
2 283 400 Kč ze státního rozpočtu. 

Členský příspěvek pro Sdružení míst-
ních samospráv ČR
Rada města bere na vědomí zvýšení fix-
ní části ročního členského příspěvku pro 
Sdružení místních samospráv ČR z původ-
ních 2 500 Kč na 3 500 Kč. Proměnlivá 
část příspěvku (2 Kč na obyvatele dle po-
čtu obyvatel) zůstává beze změny. 

Splnění podmínek trvalého pobytu
Rada města schvaluje uzavření darova-
cí smlouvy s 29 občany, kteří se přihlásili 
k trvalému pobytu ve Ždírci nad Doubravou 
v období od 1. 10. 2021 do 31. 12. 2021 
a splnili tak podmínky stanovené usnese-
ním rady města č. 3/80/21 z 22. 9. 2021.

Ing. František Němec, místostarosta
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SLUŽBY MĚSTA INFORMUJÍ

PROVOZ SBĚRNÝCH ZAŘÍZENÍ
SBĚRNÝ DVŮR A VÝKUPNA DRUHOTNÝCH SUROVIN

duben–říjen listopad–březen
Pondělí 13.00–17.00 13.00–16.00
Středa 13.00–17.00 13.00–16.00
Pátek 13.00–17.00 13.00–16.00

Sobota 8.00–11.00 8.00–11.00
Zodpovědná osoba: Vosecký Pavel – tel.: 777 180 231

Vladimír Víšek – tel.: 775 087 765

PROVOZ SBĚRNÝCH ZAŘÍZENÍ
UKLÁDÁNÍ DŘEVNÍHO ODPADU, NÁBYTKU A TRÁVY

celý rok
Středa 13.00–16.00
Pátek 13.00–16.00

Služby města tel.: 608 320 077

Ing. Bohumír Nikl, starosta

OBECNÉ ZÁSADY SPRÁVNÉHO 
TŘÍDĚNÍ ODPADŮ – NAČ NEZAPO-
MENOUT?

Množství vyprodukovaného odpadu neu-
stále roste a tato skutečnost má negativní 
vliv nejen na  naše životy, ale  třeba také 
na  životní prostředí. A  tak  není divu, 
že  roste také tlak na  jeho co  nejefektiv-
nější využití. Mnoho z nás si to neuvědo-
muje, ale  každý neseme obrovský podíl 
na tom, jaká bude další cesta odpadu…

Pokud třídíme odpad, neměli bychom 
zapomínat, že  kromě samotného třídě-
ní je  důležité dodržovat určité zásady. 
V  opačném případě se  totiž může stát, 
že  i  když  odpad vytřídíme do  sběrných 
nádob, k recyklaci nedoputuje…

1. Při třídění odpadu bychom se vždy měli 
řídit informacemi uvedenými na samo-
lepkách na sběrných nádobách.

2. Pokud si nejsme správností třídění od-
padů jisti, můžeme se s dotazem obrátit 
na zaměstnance městského úřadu.

3. Odpady, které třídíme do sběrných nádob 
na odpad, nesmí být mastné, nesmí ob-
sahovat různé zbytky nebo dokonce celý 
obsah. Drobné znečištění při třídění ne-
vadí – obaly není nutné vymývat vodou, 
obsah stačí důkladně vyškrábat nebo vy-
třít.

4. Před tříděním je potřeba minimalizovat 
objem odpadu (sešlápnutím, zmačká-
ním, rozložením krabic) – tato zdánlivá 
drobnost je však velmi podstatná. Sběr-
né nádoby se budou plnit déle, protože 
se  do  kontejnerů vejde více odpadu. 
To  může mít vliv třeba na  frekven-
ci  svozu odpadu, díky kterému dojde 
ke snížení množství výfukových plynů 
vypouštěných do  ovzduší – šetříme 
tak životní prostředí.

JAK SPRÁVNĚ TŘÍDIT ODPAD 
Z PLASTŮ?

•	 PET láhve, ale  i  ostatní duté obaly 
od potravin, kosmetiky a čisticích pro-
středků musíme před vhozením do ba-

revného kontejneru vždy zmáčknout 
či  sešlápnout, abychom maximálně 
zmenšili jejich objem. Etikety ani uzá-
věry nemusíme sundávat.

•	 Plastové fólie, sáčky a  tašky  může-
me také vytřídit do  sběrných nádob 
na  plasty. Z  hlediska trvalé udržitel-
nosti můžeme ve  vhodných případech 
tyto výrobky použít opakovaně, to platí 
zejména u plastových tašek.

•	 Do sběrných nádob na  plasty pat-
ří i  ochranné a  skupinové obaly, jako 
je  plastová fólie z  balení minerálek, 
bublinková fólie či  obaly od  nových 
spotřebičů. 

Patří tam  i  polystyren, který  slou-
ží k  ochraně nových výrobků (nikoli 
stavební), rozměrnější kusy je  ideální 
rozlámat na menší kousky, větší množ-
ství polystyrenu bychom měli odvézt 
do sběrného dvora.

•	 Jednorázové plastové obaly od  jídla, 
jako jsou polystyrenové boxy a plastové 
krabičky na obědy, obaly od sýrů či sa-
lámů, ale  třeba i  kelímky od  jogurtů 
nebo od  pomazánek nesmí být příliš 
znečištěné nebo mastné.

Zbytky obsahu stačí důkladně vyškrábat 
nebo vytřít např. papírovou utěrkou, kterou 
jsme právě setřeli kuchyňskou linku.

Do kontejnerů na plastový odpad nepa-
tří obaly se zbytky nebezpečného obsahu, 
jako jsou chemikálie a barvy (značí symbol 
nebezpečný odpad), mastné a  znečištěné 
obaly se  zbytky jídla, plastové vodovodní 
trubky, zbytky podlahových krytin (např. 
lino) ani  pneumatiky, rozměrný plastový 
odpad atd. (Zdroj: www.samosebou.cz)

Ing. František Němec, místostarosta
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Jak to bylo před Vánocemi a na začátku 
ledna 
Před vánočními prázdninami jsme se 
rozhodli pro neobvyklý krok. Doporučili 
jsme rodičům, aby své děti poslední dny 
před Vánocemi do školy neposílali. Záro-
veň jsme pochopitelně neomezili docház-
ku dětem, jejichž rodiče si nemohli zajistit 
hlídání. Nakonec do školy přišlo asi kolem 
60 dětí a zbytek byl doma. Po novém roce 
do školy žáci dorazili v  téměř plném po-
čtu a v  dobrém zdravotním stavu. Až do 
dnešního dne (18. leden 2022), kdy připra-
vuji text do únorového čísla Našich novin, 
jsme prodělali celkem 5 testovacích dnů. 
Každý žák a každý zaměstnanec základní 
školy se testoval antigenním testem (tedy 
v  průměru 335 žáků a 58 zaměstnanců 
každý testovací den) a všechny výsledky 
byly NEGATIVNÍ. To je velmi potěšují-
cí, avšak druhá polovina ledna asi nebude 
jednoduchá. To napověděly první výsledky 
testů zaměstnanců mateřské školy, kdy se 
objevily první pozitivní osoby. Pravděpo-
dobně se nákaza rozšíří i do základní školy 
a žáci i zaměstnanci budou ubývat. Opti-
mistické je, že nákazu doprovází jen mírné 
nebo žádné příznaky.

Co děláme v lednu
Po návratu do školy jsme se dostali po-
měrně rychle do běžného provozu. Výuka 
zatím probíhá bez komplikací, a tak se 
pochopitelně vyučující i žáci soustřeďují 
na hodnocení, protože se blíží pololetní 
vysvědčení. Zapojujeme se též do různých 
soutěží a olympiád, kdy probíhají škol-
ní kola. Naši žáci se též zapojili do Pro-
jektových dnů 2022, které se zaměřují na 
vzdělávání v oblasti digitálních dovednos-
tí. Učitelé a další pedagogové se zapojují 
do různých projektů – např. Pomáháme 
školám k úspěchu, IKAP II. – Učím se ze 
života pro život, DIGI ME. Tento projekt 
v rámci příhraniční česko-rakouské spolu-

práce podpořený Evropským fondem pro 
regionální rozvoj je podle názvu zaměřený 
na praktické užívání digitálních technolo-
gií a nabízí nám příležitost užitečné spo-
lupráce s  učiteli a studenty střední školy 
v Chotěboři. V rámci níže uvedeného pro-
gramu naši žáci předvedou výsledky své 
dlouhodobé práce a bude to opravdu pře-
kvapení. Velmi zajímavé preventivní pro-
gramy jsme pro naše nejmladší i nejstarší 
žáky připravili ve spolupráci s Policií Čes-
ké republiky. 

Co byste řekli na Běhací čtení - zážitko-
vé čtení pro žáky 1. stupně zaměřené na 
čtenářskou gramotnost, porozumění textu, 
orientaci v  obrázkové osnově a vyřeše-
ní rébusu? Činnost se dětem velmi líbila, 
byly úspěšné a nadšené. Je toho mnohem 
více a informace o činnosti školy průběžně 
přinášíme na webových stránkách i face-
booku školy.

Školní knihovna
Jak už jsme zmiňovali, od září funguje ve 
škole nová školní knihovna. Zájem o knihy 
a čtení je obrovský. Od poloviny září do 
10. ledna si žáci půjčili 262 knih. Nejví-
ce knih v tomto období přečetl Kuba Po-
štolka z 6. A, celkem 7 knih a z prvního 
stupně byla nejpilnější čtenářkou Simonka 
Vařejčková z 3. A, která přečetla 5 knih. 
Do knihovny jsme ke konci roku zakoupili 
187 nových knih, o které je obrovský zá-
jem. Také akce „Daruj knihu, daruj radost“ 
přinesla do knihovny 94 nových knih. 
A tak má paní knihovnice Iva Němcová 
dveře neustále otevřené, aby žáci měli 
možnost se s  novými knihami seznámit, 
prohlédnout si je, začíst se do nich.

Nové metody a prostředí ve vzdělávání – 
program pro pedagogy a veřejnost
V lednovém čísle NN jsem avizoval, že ve 
čtvrtek 3. února 2022 dopoledne budeme 
pořádat pro žáky, rodiče a veřejnost akci, 
kde představíme nové moderní postupy při 
výuce a zapojení nových technologií ve 
vzdělávání. Při komunikaci s kolegy peda-
gogy z dalších škol, hosty z NPI a v oče-
kávání „omikronové“ vlny jsme změnili 
termín konání – 3. března 2022.

Podrobný program bude uveden na na-
šich webových stránkách, ale už nyní se 
můžete těšit na virtuální realitu, 3D tisk, 
robotické pomůcky a stavebnice, progra-
mování, zapojení automatizace a projek-
ty našich žáků. Návštěvníky seznámíme 
s výukou Nové informatiky. Rádi bychom 
též představili naši novou školní knihovnu. 
TĚŠÍME SE NA SPOLEČNÉ SETKÁNÍ.

Lyžařský kurz, pololetní a jarní prázd-
niny
Na přelomu ledna a února v krátkém sledu 
proběhne lyžařský kurz pro žáky sedmých 
a osmých tříd (ti loni nemohli), jedno-
denní poletní prázdniny v pátek 4. února 
2022 a po dalším týdnu, přesně od pon-
dělí 14. února 2022, začnou týdenní jarní 
prázdniny. Přeji všem 44 účastníkům „ly-
žáku“ krásné zážitky a děkuji především 
vedoucí kurzu paní učitelce Lucii Pátkové 
za velkou práci při přípravě a organizaci. 
Není to vůbec jednoduché se orientovat ve 
všech stále se měnících podmínkách a pra-
vidlech. 

Dobrovolnická činnost
V minulém čísle jsem děkoval panu Andě-
lovi a Němcovi za to, že provádějí ve svém 
volném čase dohled na přechodu pro děti. 
V  tomto zimním období, kdy je velice 
špatně vidět, se jedná o velmi záslužnou 
činnost. Oba pánové pokračují dále, ale 
myslím, že by bylo vhodné, aby se našli 
další dobrovolníci. Stačila by i krátkodobá 
výpomoc rodičů či prarodičů. Bezpečnost 
dětí při ranním příchodu dětí ke škole tím 
výrazně stoupá. Rád se ujmu koordinace 
a spolupráce.

Zápis a děti ve škole
Již se připravujeme na zápis dětí do první 
třídy a na webu školy (www.skola.zdirec.cz) 
najdete potřebné informace. Všichni zapi-
sovaní žáci a jejich zákonní zástupci budou 
mít příležitost setkat se s budoucí učitelkou 
první třídy v rámci individuálního zápi-
su. Setkání se budou konat od 5. 4. 2022 
do 30. 4. 2022. Velice rádi zájemcům ještě 
před zápisem odpovíme na všechny otáz-
ky a ukážeme prostředí školy. Tak nevá-
hejte a přijďte se k nám podívat.

Vysvědčení za první pololetí
Poslední lednový den je tradičně zasvěcen 
předávání vysvědčení za první pololetí. 
Myslím si, že v současnosti se díváme na 
vysvědčení trochu jinou optikou než v mi-
nulosti. Mnohem více se diskutuje a pro-
bírá to, jak učení probíhá a jak ho správně 
a motivačně hodnotit. Také v  naší škole 
o této záležitosti intenzivně diskutujeme 
a hledáme ty nejlepší cesty. Předání vy-
svědčení by mělo být příležitostí se nad 
tím ještě více zamyslet. Přeji dětem a ro-
dičům radost, zadostiučinění a především 
chuť se učit novým věcem. 

Ota Benc, ředitel školy
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Anglická soutěž – Christmas Quiz

Žáci 7. A splnili přání chlapci z dětského domova

3Déčkuj – krajská soutěž

V pondělí 13. 12. 2021 se šest našich žá-
kyň a žáků zúčastnilo soutěže v anglickém 
jazyce na Obchodní škole ve Žďáru nad 
Sázavou. Naši školu reprezentovaly dva 
týmy: za devátý ročník Jindřich Halama, 
Erik Šrámek a Jan Štefáček, za osmý roč-
ník Lola Victoria Andělová, Tereza Odvár-
ková a Nikol Coufalová.

Zástupci naší školy museli prokázat své 
znalosti a dovednosti v těchto kategoriích: 
vědomostní kvíz, video comprehension 
a speaking s prezentací Powerpointu.

Každá škola měla k dispozici svoji třídu, 
ve které soutěžila, a tudíž se soutěžící růz-
ných škol spolu osobně nesetkali. 

Naši angličtináři byli výborní, celkově 
v soutěži zvítězili a pro naši ZŠ získali 
první místo. Všem šesti soutěžícím děku-
jeme za účast a gratulujeme k vítězství.

Dana Mastilová Mikanová

Žáci 7. A se společně rozhodli splnit přání pod stromečkem dětem 
z dětských a jiných pečujících domovů v rámci dobročinné akce 
Strom splněných přání. Konkrétně si vybrali přání Miroslava T., 
který si pod stromečkem přál najít modré kopačky. Žáci vybrali 
a koupili krásné modré kopačky, které jistě udělaly novému ma-
jiteli velkou radost. V celém balíčku byly kromě kopaček i jiné 
dárky – od ostatních rodičů se podařilo sehnat fotbalové štulpny 
s dresem či sportovní sáček. 

Všem, kteří se na této akci podíleli a přispěli (žákům i rodi-
čům) moc děkuji. Domnívám se, že podobné projekty mají smysl, 
zvlášť když někomu, kdo v životě neměl takové štěstí, pomohly 
splnit jeho sen.

Martin Ležák, třídní učitel 7. A

Finále soutěže 3Déčkuj se konala 15. 12. 2021 v Jihlavě. Do soutěže se zapojily dva týmy: Marek Špinar, Jáchym Doležel a Miroslav 
a Antonín Čapkovi. Ve finále naši školu reprezentovali bratři Čapkové. Představili 3D model čtyřdobého motoru, se kterým zvítězili 
v krajském kole této soutěže. 
Mirkovi a Tondovi gratulujeme a vážíme si jejich práce. 

Ota Benc ml.

Centrum poskytuje služby spojené s užíváním sluchadel

V rámci doplňkové a fakultativní činnosti poskytujeme:
•	Distribuci	příslušenství	ke	sluchadlům	(baterie,	hadičky,	filtry	a	další).
•	Údržbu	sluchadel	–	výměnu	hadiček	a	filtrů	u	závěsných	a	zvukovodových	sluchadel,	čištění	tvarovek.
•	Zapůjčování	kompenzačních	pomůcek	(sluchadla,	poslechy	televize	aj.).

Naše služby můžete využít každé druhé úterý v měsíci od 9.00 – 11.00 hod. v Domě s pečovatelskou službou (společenská míst-
nost) na adrese Nad Řekou 560, Ždírec nad Doubravou nebo po telefonické dohodě formou terénní služby.

Kontakt:
Eva Kohoutová  tel.: 604 139 201  e-mail: eva.kohoutova@cnn-vysocina.cz
Bc. Pavlína Melounová tel.: 737 137 613  e-mail: pavlina-melounova@seznam.cz

CENTRUM PRO NESLYŠÍCÍ A NEDOSLÝCHAVÉ KRAJE VYSOČINY, O.P.S.

Žáci 9. ročníku J. Halama, E. Šrámek 
a J. Štefáček

Žáci 7. A splnili přání Miroslava T. z dětského domova
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Pořez kulatiny mobilním katrem 
Josef Eis 

tel.: 605 053 130 
www.pila-pribyslav.cz

PLOŠNÁ INZERCE

ŘÁDKOVÁ INZERCE

•	 Prodej zdravotních, ortopedických matrací – Benátky 
tel.: 604 745 567

•	 Pronajmu byt 2+1 o velikosti 56 m2 v bytovém domě nad 
poštou. Byt je plně vybavený a k bytu patří kryté parkovací 
stání. Nájem: 8 000 Kč + zálohy. 
Kontakt: janka.home@email.cz

•	 Výroba postelí z masivu – Benátky, tel.: 602 477 835 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

PODĚKOVÁNÍ:
Městskému úřadu ve Ždírci nad Doubravou za milé blahopřání 
a dárek k narozeninám srdečně děkují

Štefan Dusík a Zdenka Dusíková, Ludmila Vavroušková, 
Antonín Benc, Josef Sobotka, Ladislav Horák, Ždírec n. D.

František Maršík, Nový Studenec

PODĚKOVÁNÍ:
Chtěla bych touto formou poděkovat za přání k narozeninám  
pro mou maminku Annu Ledvinkovou. Její poděkování rovněž 
připojuji.
S pozdravem a přáním hezkých dnů 

Helena Homolková.

PODĚKOVÁNÍ:
Městskému úřadu ve Ždírci nad Doubravou děkuji za milé 
blahopřání k narozeninám a zároveň přeji všem zaměstnancům 
hodně zdraví, štěstí a vše nejlepší v  zaměstnání i osobním 
životě v novém roce 2022. 

Bohumila Jelínková, Ždírec nad Doubravou

Římskokatolická farnost Krucemburk

Bohoslužby během února 2022:

• Krucemburk (kostel sv. Mikuláše) 
neděle 8.00 h, pondělí a pátek 18.00 h

• Horní Studenec (kostel svatého Václava)
neděle 9.30 h a  čtvrtek v 18.00 h

• Ždírec nad Doubravou (mše v DPS Nad Řekou 560) – 
pravidelné bohoslužby v domě s pečovatelskou službou 

každou středu od 17.00 hodin. 

www.krucemburk.farnost.cz
!!! V ohláškách (Bohoslužby –> Ohlášky) se můžete 
ujistit, že se mše sv. koná a nedošlo k nějaké změně.

P. Pavel SEIDL

NAROZENÍ:
Štěpán Picka, Ždírec nad Doubravou  
Tomáš Jedlička, Ždírec nad Doubravou  
Aneta Tringlová, Ždírec nad Doubravou 

Rodičům upřímně blahopřejeme a miminkům přejeme do 
života hodně zdraví, štěstí a lásky.

VZPOMÍNKA:
Dne 14. 2. 2022 uplyne již 10 let od úmrtí naší 
milované maminky, babičky a prababičky Ma-
rie Smíškové.

S láskou vzpomíná dcera s rodinou.

ÚMRTÍ:
Marie Drahošová, Ždírec nad Doubravou 
Oldřich Michl, Ždírec nad Doubravou 
Jaroslava Zahradníková, Ždírec nad Doubravou 
Libuše Ronerová, Horní Studenec

Čest jejich památce.

VZPOMÍNKA:
Odešla jsi cestou, kterou jde každý sám, 
jen brána vzpomínek zůstala dokořán. 
Ten, kdo tě znal, si vzpomene, 
ten, kdo tě měl rád, nikdy nezapomene!

Dne 25. 2. 2022 tomu bude rok, co nás navždy 
opustila paní Marie Tonarová. 

S láskou vzpomínají maminka, dcery a sourozenci s rodinami.
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Krajský rozpočet pamatuje na rozvoj obcí, městysů i měst

Rozpočet Kraje Vysočina byl na prosinco-
vém Zastupitelstvu Kraje Vysočina schvá-
len s příjmy ve výši 14 miliard a výdaji 
16 miliard korun. Vyrovnaného rozpočtu 
bude dosaženo využitím prostředků fondu 
strategických rezerv, z něhož bude finan-
cován schodek mezi plánovanými příjmy 
a výdaji. 

Výdaje krajského rozpočtu zásadním způ-
sobem ovlivňují život obyvatel ve všech 
obcích, městysech a městech. Patrně nee-
xistuje občan, kterému by krajské výdaje 
nepřinesly byť malý prospěch. Jen namát-
kou:

•	 Fond Vysočiny – oproti letošku bude ve 
fondu o 66 miliónů korun více, celkem 
Kraj Vysočina příští rok vyhlásí 37 do-
tačních programů za 330 miliónů korun. 
U většiny z  nich jsou obce možnými 
žadateli – pomůžeme se stavbami ve 
vodním hospodářství a jejich projekto-
vou přípravou, s provozováním domácí 
paliativní péče, rozvojem cyklodopravy, 
fungováním venkovských prodejen, pod-
poříme volnočasové aktivity, pořizování 
učebních pomůcek pro nadané žáky, 
údržbu a investice do sportovišť, nově 
i kluboven a táborových základen, dob-
rovolnictví, jednorázové kulturní akce, 
ale i obnovu památek včetně těch, které 
jsou v  památkově chráněných územích 
měst a obcí.

•	 Program obnovy venkova Vysočiny – je 
součástí Fondu Vysočiny, pro obce je nej-
zásadnější. Kraj jim nabídne 89 miliónů 
korun, tedy o 19 miliónů více než loni. 
Jde o nejštědřejší dotační titul v celoroč-
ní nabídce kraje, uspěje prakticky každá 
obec, která správně požádá. Krajská do-
tace tak pomůže například s  opravami 
místních komunikací, úřadů, prodejen, 
škol a školek, sokoloven, kulturních zaří-
zení, chodníků, ale i s pořízením drobné 
komunální mechanizace.

•	 Sociální služby – kraj je největším zřizo-
vatelem pobytových sociálních zařízení 
i ústavů sociální péče. Takových zařízení 
provozuje devatenáct. Částka, kterou roč-
ně rozdělí na jejich fungování vč. částky, 
kterou ze svého i státního rozpočtu odesí-
lá sociálním zařízením ostatních zřizova-
telů, přesahuje 1 miliardu korun. 

•	 Hospicová péče – Kraj Vysočina má jed-
nu z nejhustějších a nejlépe fungujících 
sítí domácí hospicové péče. Financování 
této služby je dlouhodobě součástí dota-
cí poskytovaných prostřednictvím Fondu 
Vysočiny, kraj na ni v roce 2022 vyčlenil 
28  miliónů korun. Rodiny mohou vyu-
žívat dotovanou službu zajišťovanou jak 
charitami, některými nemocnicemi, tak 
neziskovými organizacemi a umožnit tak 
svým blízkým trávit poslední dny života 
s rodinou doma. V letošním roce na sebe 
kraj převzal projekt výstavby Hospice 
v  těsné blízkosti Nemocnice Havlíčkův 
Brod. Město přislíbilo darovat pozemky, 
kraj získal dílčí dotaci Ministerstva zdra-
votnictví a po dokončení projektu a zís-
kání všech povolení bude možné během 
příštího roku výstavbu zahájit.

•	 Fungování krajských nemocnic a zá-
chranky (vč. protialkoholní záchytné 
stanice) – v Kraji Vysočina není žádná 
fakultní nemocnice, proto služby předlé-
kařské a většinu lékařské péče zajišťuje 
pět krajských nemocnic a krajská zá-
chranná zdravotnická služba. Nemocni-
ce v posledních dvou letech tvoří zásad-
ní článek pro překonání důsledků šíření 
nového viru COVID-19. Jsou to přede-
vším lidé v  našich nemocnicích, kteří 
zajišťují testování, očkování a náročnou 
péči o nakažené pacienty. 

•	 Modernizace a údržba silnic II. a III. tříd, 
tedy cca 4,5 tisíce km silnic – v posled-
ních letech opravy, ale především inves-
tice v dopravě patří k nejsledovanějším 
aktivitám kraje. Krajské silnice vedou 
do každého města a obce. Částky, které 
ročně vyčleňujeme na zmíněné aktivity 
pravidelně, dosahují 1,5 miliardy korun 
a více. Kraji se dlouhodobě daří úspěšně 
žádat o evropské dotace. S  financová-
ním pomáhá i Státní fond dopravní in-
frastruktury.

•	 Evropské fondy – „peníze z  Bruselu“ 
pomáhají v  regionu především v  do-
pravě, zásadní jsou i pro revitalizace 
veřejných prostranství – parků, pro za-
teplování budov – škol, nemocnic nebo 
ústavů, díky evropským dotacím moder-
nizujeme vybavení škol, proplácíme kot-
líkové dotace, podporujeme individuální 
projekty v sociálních službách …

•	 Provozování většiny středních škol – Kraj 
Vysočina zřizuje 56 škol a školských 
zařízení, převažují především střední 
školy. Další stovky škol zřizují  města, 
obce, ale i soukromé fyzické a právnické 
osoby, církve a také MŠMT. Je to právě 
školství, které s  více než 8 miliardami 
korun drží prvenství v krajských výda-
jích. Jde zejména o peníze, které posílá 
stát, kraje mají za úkol je přerozdělit.

•	 Zajištění základní dopravní obslužnosti 
– více než 1,26 miliardy korun bude stát 
Kraj Vysočina v roce 2022 objednávka 
vlakových a autobusových spojů. Pod 
objednávkou Veřejné dopravy Vysočiny, 
jak se systém integrované dopravy naše-
ho regionu nyní jmenuje, ujedou vlaky 
v  příštím roce 4,6 mil. vlakokilometrů 
a autobusy 21,4 mil. kilometrů, o mili-
on více než letos. Výdaje na veřejnou 
dopravu kraj vlastně platí za cestující, 
částku 1,26 miliardy korun domácnos-
tem uspoří.

•	 A pak krajský rozpočet počítá s pravi-
delnou podporou sborů dobrovolných 
hasičů. Mezi kraji jsme jednoznačně 
nejštědřejším dárcem na počet obyva-
tel. Letos pomohl kraj SDH částkou 
vyšší než 49 miliónů korun, stejnou 
podporu mohou tisíce hasičů očekávat 
i příští rok. 

Rozpočet Kraje Vysočina je historicky se-
stavován tak, aby pomohl, kde je to možné, 
nutné a prospěšné. Aby z něj měl prospěch 
každý občan. Při přípravě rozpočtu na 
rok 2022 se krajská samospráva zaměřila 
na spravedlivé rozdělení peněz do všech 
oblastí veřejného života. Věřím, že jejich 
rozumné investování, které v  mnoha pří-
padech řídí města a obce prostřednictvím 
získaných dotací, oceníte. Díky touto ces-
tou i městům a obcím, které našim dotacím 
dávají ideální směr, protože hledají takové 
projekty, které jsou životaschopné, v místě 
realizace vítané a dělají Vysočinu dobrým 
místem pro život.

Vítězslav Schrek 
hejtman Kraje Vysočina
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Příběhy výjimečných lidí

Mezi nové tradice, které budou jistě spojo-
vány s novodobou historií Kraje Vysočina, 
patří i objevování a představování příběhů 
výjimečných a mimořádných lidí. V  pří-
padě Kraje Vysočina jde o slavnostní cere-
moniál udělování Nejvyšších ocenění Kraje 
Vysočina v podobě dřevěné, skleněné nebo 
kamenné medaile. V kalendáři nedůležitěj-
ších společenských akcí regionu figuruje 
od  roku 2008. Od té doby Kraj Vysočina 
představil, resp. ocenil zhruba dvě stovky 
osobností – žen i mužů. Každoročně se se-
znam rozrůstá o novou desítku laureátů. 

Dřevěná medaile je určena pro mladé ta-
lenty, lidi, kteří se neostýchají najít si své 
místo ve společnosti, mají dobře našláp-
nuto v  umění, vědě, věnují se moderním 
technologiím nebo se zapojili do mimo-
řádných projektů, které obohatili vlastní-
mi nápady, tedy mají potřebu měnit svět 
v dobrém slova smyslu.

Skleněné medaile jsou určeny těm, kdo 
jednorázovým činem nebo svojí dlouhole-
tou prací přispěli významně k rozvoji kra-
je a prospěchu jeho obyvatel. Tito zkušení, 
moudří a tvůrčí lidé už v rámci společnosti 

zanechali znatelnou stopu a jejich práce spo-
lečnosti zásadně prospěla nebo ji ovlivnila.

Kamenná medaile je nejvyšším oceně-
ním Kraje Vysočina. Je určena tomu, kdo se 
svojí dlouhodobou prací zasadil o význam-
ný prospěch obyvatel  Vysočiny. Je udělo-
vána za celoživotní práci, nepřehlédnutelné 
úspěchy, ale i za výjimečné počiny. 

Říkáte si, že znáte osobu, která by si 
zasloužila ocenění kraje v některé z jeho 
podob? Žije ve vaší blízkosti mimořádný 
člověk, který je pro své okolí vzorem, 
jeho práce, aktivity, činy, koníčky jsou 
natolik výrazné, že bychom o nich měli 
v kraji vědět? Často může jít o velice ne-
nápadné a skromné lidi, kteří své úspěchy 
sdílejí jen se svým okolím, a my bychom 
jim, pokud nám pomůžete, rádi věnovali 
zaslouženou pozornost. Dejte nám o nich 
prosím vědět. Jak to udělat? Kontaktujte 
kteréhokoli krajského zastupitele a požá-
dejte ho o předložení nominace. Seznam 
krajských zastupitelů je k  dispozici na 
www.kr-vysocina.cz. Doporučení pro 
udělení krajského nejvyššího ocenění je 
možné realizovat prostřednictvím členů 

krajského zastupitelstva i z  úrovně sta-
rostů a starostek měst a obcí. Jménem ve-
dení kraje i krajských zastupitelů děkuji 
za veškeré návrhy, které nám poskytnete, 
a to ideálně do poloviny března. Všechny 
doručené nominace ještě musí posoudit 
výbor pro udělování medailí. Jeho členo-
vé z návrhů vyberou a doporučí konkrétní 
osoby krajskému zastupitelstvu ke schvá-
lení. Jen pro úplnost ještě doplňuji, že 
Nejvyšší ocenění Kraje Vysočina je čest-
né ocenění, které není spojováno s  žád-
nou finanční ani jinou výhodou. 

Podobu letošního ročníku udílení Nej-
vyšších ocenění Kraje Vysočina máte ve 
svých rukou. Jména, která budou předlo-
žena výboru pro udělování medailí, budou 
hlavně od vás, protože kraj jste i vy. Díky 
za pomoc.

Závěrem bych vám, vážení čtenáři, veli-
ce rád popřál úspěšný nový rok 2022, ro-
dinnou pohodu, optimistickou mysl, pevné 
zdraví, dostatek tolerance a ochotu k hle-
dání kompromisů.

Vítězslav Schrek
hejtman Kraje Vysočina

5., 6. února 2022 MUDr. Hana Mrkvičková Zahradní 240, Proseč u Skutče 469 321 126
12.,13. února 2022 MUDr. Michael Chlud Smetanova 568, Skuteč 733 145 691
19., 20. února 2022 MUDr. Libor Bačkovský Družstevní 1401, Hlinsko 469 311 653
26., 27. února 2022 MUDr. Josef Cimburek Tyršova 386, Skuteč 608 608 303
5., 6. března 2022 MUDr. Eva Konývková Nádražní 548, Hlinsko 469 312 039

POHOTOVOSTNÍ SLUŽBY JSOU OD 9.00 DO 13.00 HODIN.
S ohledem na možnost výměny služeb mezi lékaři, která nám nebyla včas oznámena, nebo nebylo možné již zajistit její zveřejnění, 

doporučujeme předem telefonicky ověřit aktuální stav na příslušném stomatologickém pracovišti.

5., 6. února 2022 MUDr. Kateřina Ulybinová Husovo náměstí 235, Ledeč nad Sázavou 569 722 318
12., 13. února 2022 MUDr. Milena Staňková Dobrovského 2023, Havlíčkův Brod 569 426 108
19., 20. února 2022 MDDr. Veronika Langrová Habrecká 450, Ledeč nad Sázavou 777 121 044
26., 27. února 2022 MUDr. Petra Coufalová Družstevní 568, Ždírec nad Doubravou 725 583 733

POHOTOVOSTNÍ SLUŽBA STOMATOLOGŮ – HAVLÍČKOBRODSKO

Ordinační doba: So, Ne, svátek: 9.00–12.00 (Všední dny pohotovost v Jihlavě.) Z důvodu aktuální epidemiologické situace 
si prosím svoji návštěvu v ambulanci domluvte předem telefonicky. Děkujeme! Poplatek 90 Kč.

Adresář – zubní pohotovosti v jednotlivých krajích ČR najdete na adrese: 
https://www.zubni–lekari.cz/zubni–pohotovost.asp

ROZPIS POHOTOVOSTNÍCH SLUŽEB STOMATOLOGŮ – HLINECKO

ROZPIS POHOTOVOSTNÍCH SLUŽEB STOMATOLOGŮ
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KULTURNÍ ZAŘÍZENÍ MĚSTA AKCE V BLÍZKÉM OKOLÍ

UPOZORNĚNÍ NA OTEVÍRACÍ DOBU
V pátek 25. 2. 2022 bude v městské knihově, TIC a galerii 
Doubravka z důvodu školení ZAVŘENO!

Kulturní zařízení města v roce 2021 
navštívilo celkem 5 717 návštěvníků.

•	 Městská knihovna v roce 2021 nakoupila 668 svazků knih pro 
dětské a dospělé čtenáře v hodnotě 110 000 Kč. 

•	 Městská knihovna měla 310 registrovaných čtenářů (zakoupe-
ných průkazů). Knihovnu navštívilo celkem 2 522 čtenářů, kteří 
si vypůjčili 7 098 knih a časopisů (6 504 sv. knih, 594 časopisů).

•	 Městské kino navštívilo 618 diváků (promítání filmů, školní di-
vadelní představení, rozloučení se školou). 

•	 Galerii Doubravka navštívilo 281 návštěvníků. Během roku 
2021 byly uspořádány 4 výstavy a 2 vernisáže. 

•	 Informační centrum navštívilo celkem 1 036 návštěvníků. 
Z toho TIC navštívilo 766 turistů, internet v městské knihovně 
a TIC využilo 46 návštěvníků, kopírovací aj. služby v TIC vy-
užilo 224 občanů.

•	 Kulturní, vzdělávací akce a koncerty pořádané KZM (např. 
Filmové střípky s Janem Rosákem, přednáška Karel Havlíček 
Borovský a jeho odkaz, Vánoční koncert a další) navštívilo 
1 260 diváků.

KZM Ždírec n. D.

TOMÁŠKOVA      NOVÁKOVA

22l3–17l5l2021
20.3.

FILHARMONIE
HRADEC KRÁLOVÉ

23.3.
VÝLET DO ŠPANĚL

27.3.
4TET

30.3.
DECHOVÝ KVINTET 

PKF & JAN ČENSKÝ

3.4.
LOUSKÁČEK

10.4. 
HARFA

KATARÍNY ŠEVČÍKOVÉ

24.4.
STARCI NA CHMELU

27.4.
LENORA V. J. TOMÁŠKA

1.5.
PS RUBEŠ & PS SLAVOJ

3.5.
DASHA SYMPHONY

5.5.
JAROSLAV SVĚCENÝ

8.5.
PRODANÁ NEVĚSTA

12.5.
IRENA BUDWEISEROVÁ

15.5.
EVA URBANOVÁ
& MORAVSKÉ KLAVÍRNÍ 
TRIO

POŘADATEL

HLAVNÍ SPONZOR PARTNEŘI

PARDUBICKÝ KRAJ

hudebni.skutec.cz
Změna programu vyhrazena

G

20l3–15l52022

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

HRA, KTERÁ DĚLÁ 
Z ČTENÍ DOBRODRUŽSTVÍ

VE TVOJÍ KNIHOVNĚ, ŠKOLE
NEBO NA LOVCIPEREL.CZ

Lovci perel je zábavná hra, která motivuje 
ke  čtení, objevování příběhů a  prožívání 
dobrodružství. V  současné době je to již 

LOVCI PEREL
osvědčený projekt umožňující jednoduše 
a  srozumitelně vést malé čtenáře k obje-
vování knížek, odhalování tajemství poro-
zumění textu a rozšiřování obzorů. 

A protože v  říjnu jsme oslavili týden 
knihoven, rozhodli jsme k této příležitosti 
také vyhlásit vítěze právě této zábavné hry 
za období 9/2020 – 9/2021.

A protože víme, že poslední rok nebyl ne-
jen pro naše malé čtenáře moc přívětivý, 
chtěli bychom v soutěži „Lovci perel“ po-
kračovat. Případní zájemci, kteří se budou 
chtít do soutěže zapojit, budou moci sbírat 
perly do konce února 2022, abychom poté 
v  březnu mohli vyhlásit nejúspěšnějšího 
čtenáře. Podrobnější informace najdete na 
www.lovciperel.cz, nebo své dotazy může-
te směrovat k nám do knihovny.

Jak hra funguje?
V knihovně se nacházejí knihy, které jsou 

na  hřbetu označeny samolepkou. Čtenář 
po výběru knihy obdrží hrací kartu s otáz-
kami. Cílem je přečíst knihu a odpovědět 
na otázky související s jejím obsahem, což 
podporuje čtení s porozuměním a umož-
ňuje dětem objevit nové pěkné knížky. 
Za každou knihu a  správně zodpovězené 
otázky k  ní získává čtenář perlu a  tvoří 
tak náhrdelník. Navíc hrací karty obsahují 
dobrovolné otázky, které vedou k zamyš-
lení a vyjádření vlastního názoru. 

Tři čtenáře s nejdelším perlovým náhrdel-
níkem poté knihovna odmění.

Chcete se do této hry zapojit?
Tak neváhejte, a navštivte naši knihovnu, 
kde vás paní knihovnice zaregistruje a vyří-
dí s vámi vše potřebné. Vše ostatní bude již 
na vás. Tak hodně hezkých chvil s knihami 
a náhrdelník plný perel!

Vaše knihovnice 
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PRODÁVANÉ PUBLIKACE V MĚSTSKÉ KNIHOVNĚ A TIC VE ŽDÍRCI N. D.

NOVÁ KNIHA O VÝSTAVBĚ SEČSKÉ PŘEHRADY

„Ždírec nad Doubravou včera 
a dnes“. Kniha srovnává sou-
časný stav s  minulostí nejen 
ve Ždírci nad Doubravou, ale 
i v místních částech, Benát-
kách, Kohoutově, Novém Ran-
sku, Novém a Horním Studen-
ci, Stružinci a Údavech. Cena 
knihy 250 Kč.

V zajetí sokolnictví II
Jedním z aktivních sokolníků na Havlíčkobrodsku je pan Václav 
Augustin z Oudoleně. A právě jemu se podařilo vydat knihu s ná-
zvem V  zajetí sokolnictví II, která se tomuto osobitému druhu 
myslivosti věnuje. Cena knihy 495 Kč.

V zajetí lovecké vášně 
V této celobarevné knize popisuje pan Václav Augustin čtyřiceti-
leté zkušenosti lesníka, myslivce, sokolníka a člověka, který miluje 
přírodu a veškeré dění v ní. Kniha obsahuje 950 fotografií a mnoho 
zajímavých příběhů. Vyšla v roce 2018. Cena knihy je 499 Kč.

SDH ÚDAVY

SDH Údavy uskutečnil svou valnou hromadu

V sobotu 15. 1. 2022 se konala valná hro-
mada SDH Údavy. Přes všechny potíže se 
nás sešlo nečekaně hodně a jsme za to rádi. 
I s hosty nás bylo něco málo pod padesát. 
Mezi hosty byli starosta města B. Nikl, 
místostarosta F. Němec, starosta okrsku 
K. Štěrba nebo člen VV OSH R. Culek. 
Zástupci města i sboru ocenili úzkou spo-
lupráci mezi oběma subjekty. Poté jsme si 

připomněli akce z minulého roku, probrali 
hospodaření a schválili dokumenty včetně 
plánu práce pro letošní rok. Oceněnými čle-
ny byli P. Turnhöfer za 40 let členství a P. Pi-
lař oceněný vyznamenáním „Za příkladnou 
práci“. Pohár starosty SDH a titul Hasič 
roku 2022 získali díky celoroční příkladné 
iniciativě společně M. Pátek a J. Říha. Po 
více než dvouhodinovém jednání jsme spo-

lečně povečeřeli řízek (z dílny žen) s bram-
borovým salátem (z dílny mužů). A pak už 
jsme dlouho debatovali mezi sebou i s hos-
ty. Doufejme, že letošní rok, kdy nás čekají 
oslavy 120 let založení sboru, už nebude 
tolik zasažen různými omezeními. Několik 
obrázků z valné hromady i zápis z jednání 
najdete na www.sdhudavy.cz.

Oldřich Milt

Přehrada Seč je dílo známé i daleko za 
hranicemi Pardubického kraje. Když se 
v  západních či severních Čechách zmíníte 
o Seči, pak si řada lidí vybaví, jak tam byla 
na táboře, v kempu, v rekreačním zařízení, 
nebo si vzpomenou na Oheb. Seč je zkrát-
ka pojem. Ale už málokdo ví, jak to vlastně 
bylo se samotnou stavbou? Kdy se stavělo? 
Kdo stavěl, jak vypadala krajina před sa-
motnou stavbou? Drobné zamyšlení určitě 
v každém z vás vzbudí řadu dalších otázek.

Nová kniha s  názvem Seč 1920–1936, 
s podtitulem „Výstavba jedné přehrady“ 
od Libora Adámka vám na 240 stranách 
zodpoví nejen tyto otázky. Kniha vychází 

z dochovaných archivních materiálů a vel-
mi podrobným způsobem mapuje přípravu 
stavby a její samotnou realizaci, včetně při-
družených staveb, nerealizovaných projektů 
a třeba i změn oproti projektové dokumen-
taci či finanční stránku celého projektu.

Zvídavý čtenář se tak dozví o důvodu 
vzniku lanovky z  Libkova, nákladech na 
úhradu škod spojených s  řadou povodní na 
samotné stavbě nebo o smrtelných úrazech 
na stavbě.

Kniha je k dostání v informačním centru 
ve Ždírci nad Doubravou za cenu 320 Kč. Mgr. Jan Doucek, 

Vodní zdroje Chrudim, spol. s r. o.

„Pamětní kniha obce ždírec-
ké I. (1932–1946) aneb vý-
voj Ždírce před rokem 1946 
očima místního kronikáře“. 
Cena 150 Kč.

„Pamětní kniha obce ždírecké 
II. (1946–1967). Cena 150 Kč. 
Soubor knih „Pamětní kniha 
obce ždírecké I. + II.“ se pro-
dává za 250 Kč.

Pamětní kniha obce ždírecké 
III. (1968–1990). Cena 250 Kč.

Soubor knih „Pamětní kniha 
obce ždírecké I. + II. + III.“ 
se prodává za 500 Kč.
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SDH ŽDÍREC NAD DOUBRAVOU

ČINNOST JPO II V PROSINCI 2021

Výjezdy:

5. 12. 2021 v 5.54 hod vyjela jednotka s oběma CAS a společně 
s HZS Chotěboř a JSDH Krucemburk na ohlášený požár čidlem 
EPS do průmyslového podniku ve Ždírci n. D. Průzkumem na 
místě zásahu bylo zjištěno, že se jedná o planý poplach.

24. 12. 2021 v 0.18 hod, na Štědrý den pár minut po půlnoci, 
vyjela jednotka na ohlášený požár zahradního domku do obce 
Havlíčkova Borová. Při našem příjezdu byl požár lokalizován 

místní jednotkou. Po domluvě s velitelem zásahu jednotka při-
pravila doplnění vody a dále byla ponechána na místě jako zálo-
ha. Na místě také spolupráce s HZS Chotěboř, JSDH Havlíčkova 
Borová a Přibyslav.

27. 12. 2021 v 11.58 hod vyjela jednotka společně s HZS Cho-
těboř k otevření zabouchnutého bytu do obce Krucemburk, kde 
hrozilo nebezpečí z prodlení (léky uvnitř bytu). Téhož dne ve 
13.56 hod provedla pročištění a odčerpání ucpané kanalizace 
u RD v obci Ždírec n. D.

Rok 2021 pohledem JPO II Ždírec nad Doubravou

Celkem jednotka vyjížděla na žádost 
KOPIS Kraje Vysočina k 143 mimořádným 
událostem:
Dopravní nehoda silniční 22x
Záchrana osob – použití AED 6x
Planý poplach 6x
Požár 11x
Technická pomoc 96x
Únik ropných produktů 2x
Celkem se během roku 2021 u zásahů vy-
střídalo 22 našich členů. Při mimořádných 
událostech došlo ke zranění jednoho naše-
ho člena.

Čas strávený u zásahů se vyšplhal na 
813 hodin. Nesmíme také zapomenout na 
další stovky hodin, které zejména strojníci 
věnovali údržbě našich vozidel, technic-
kých prostředků a různým drobným opra-
vám. Naši členové se také věnovali výcviku 
v rámci samostatných odborných příprav 
jednotky, ale i výcviku s HZS, periodic-
kému školení velitelů družstev a strojníků, 
nositelů dýchací techniky, sebezáchraně, 
obsluze motorových pil, použití AED + 
zdravotnickému školení, vyprošťování 
osob z havarovaných vozidel a mnohému 
dalšímu.

Naše vozidla k událostem ujela 1 397 km. 
Lehce se zvedl počet dopravních nehod. 
2x bylo třeba k vyproštění zaklíněné oso-

by ve vozidle použít speciální hydraulické 
vyprošťovací zařízení, jedna osoba bohu-
žel svým zraněním podlehla.

Jednotka také 6x vyjížděla na žádost zdra-
votnické záchranné služby s přístrojem 
AED. Při těchto událostech rozhoduje ze-
jména rychlost poskytnutí první pomoci. 
Proto nás těší, že alespoň ve třech přípa-
dech byla pomoc úspěšná.

Mezi naše nejdéle trvající zásahy patřily 
dvě větrné smrště, které se přehnaly přes 
naše území v červnu - jednotka s oběma 
CAS zasahovala vždy téměř nepřetržitě 
24 hodin. Odstraňovali jsme zejména po-
padané stromy z komunikací, ze střech 
domů, prováděli provizorní opravy střech 
a čerpali vodu ze sklepů. Celkem při těch-
to událostech jednotka zasahovala 56x.

Členové jednotky navštívili také letní tá-
bor Jančour a předvedli ukázku vyproštění 
osob z havarovaného vozidla na oslavách 
SDH Sobíňov. Další plánované ukázky 
a preventivní činnost byly bohužel díky 
Covid-19 zrušeny.

Velké poděkování patří zejména zřizo-
vateli, Městu Ždírec n. D., za celoroční 
finanční podporu a spolupráci. Nesmíme 
však zapomenout ani na další: Stora Enso 

Wood Products Ždírec s. r. o., GCE Cho-
těboř, Požární Bezpečnost Havlíčkův Brod 
a další. Zvláštní poděkování pak patří kole-
gům z PS Chotěboř, PS Žďár nad Sázavou, 
PS Havlíčkův Brod, PS Pardubice, PS Jih-
lava, HZS Kraje Vysočina a dalším okol-
ním JSDH, se kterými jsme spolupracova-
li. To největší poděkování však patří našim 
rodinám za to, že to s námi zase další rok 
vydržely.

Rok 2022 se zapíše do historie našeho SDH 
a jednotky velkým písmem. Čeká nás ne-
jen dokončení a zároveň předání do užívání 
nové požární zbrojnice, ale také zaparku-
jeme do naší nové ,,hasičárny“ v historii 
našeho sboru první nové výjezdové vozidlo 
CAS 20/4000/240 – S 2 R SCANIA P440 
4X4, CP31L, které by nám měla dodat fir-
ma THT Polička v průběhu roku 2022.

Přejeme úspěšný a klidný rok 2022.

Jsme tu pro vás každý den, 24 hodin den-
ně, 365 dní v roce – Vaši Hasiči Města 
Ždírec n. D.

Další informace na našich stránkách sdh.
zdirec nebo na FB stránce Hasiči Města 
Ždírec nad Doubravou.

Za kolektiv JPO II – Erik Urban
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SPORTOVNÍ OKÉNKOSDH HORNÍ STUDENEC

Stolní tenis ve Studenci ožíváValná hromada

Po výrazném úspěchu v soutěžní sezóně 2019–20, kdy studenec-
ké „áčko“ dosáhlo až na 4. místo ve 2. třídě okresních soutěží 
a „B“ již po několikáté opanovalo pořadí ve třídě 3., nastalo pro 
stolní tenisty Horního Studence období nechtěného klidu. Hned 
po úvodním kole následující sezóny byly (nejen) okresní soutě-
že nejprve přerušeny a posléze z důvodu covidové epidemie zce-
la zrušeny a vyhlášená vládní ochranná opatření neumožňovala 
v místních podmínkách ani pravidelný trénink, ani uspořádání 
tradičních vánočních a velikonočních turnajů.

S o to větší chutí se studenečtí pustili do soutěží 2021–22, kte-
ré zatím epidemiologická situace při zachování daných pravidel 
umožňuje. S příchodem nového roku jsou soutěže zhruba v polo-
vině – a tak je vhodná doba k průběžnému hodnocení.

A-tým, který využil nabídku k postupu do nejvyšší – 1. třídy 
okresu, se v této soutěži zatím rozhlíží a získává zkušenosti. Posled-
ní výsledky však naznačují, že 10. příčka, která znamená „Černého 
Petra“, by mu nemusela zůstat až do závěru soutěže.

Naopak v čele tabulky 3. třídy znovu figuruje „béčko“, které 
v dosavadních 11 utkáních ztratilo body pouze jednou remízou se 
silným týmem Chotěboře na jeho půdě.

Soupisky hráčů obou družstev se prakticky nezměnily, ale body 
a postavení jednotlivců v okresním žebříčku ukazují, že výkon-
nostně většina hráčů stále stoupá.

Potěšitelná je i skutečnost, že během vánočních svátků se stude-
neckým podařilo obnovit tradici vánočních turnajů – zatím alespoň 
pro kategorii neregistrovaných hráčů. Při dodržení stále existujících 
omezení se v turnaji uskutečnilo přes 60 zápasů, ze kterých nako-
nec vítězně vyšel Petr Pešout ze Svinného těsně před Václavem 
Matouškem a dalším z přespolních účastníků Janem Vaňkem. Čest 
domácích tak zachraňovala alespoň Míša Culková v kategorii žen.

Z výše uvedeného je zřejmé, že ping-pong zapustil ve Studenci 
pevné kořeny a že ho hned tak něco nerozhází. Úspěšný dosavadní 
průběh sezóny dokumentují i přiložené fotografie z utkání „béčka“ 
s dalším týmem z popředí tabulky z Ledče n. S. a společný snímek 
účastníků vánočního turnaje (pro danou chvíli bez roušek). 

Mgr. Milan Bičík

Turnaj neregistrovaných 

ODDÍL KARATE

Studenec-Ledeč

V sobotu 8. 1. 2022 jsme měli valnou hromadu. Vloni pro covid 
nebyla, tak letos bylo ohlédnutí za dva roky. Projednal se plán 
akcí na letošní rok, plánujeme i zájezd a spoustu akcí pro děti, 
tak snad nás covid už brzy opustí a budeme moci pracovat podle 
představ. Jídlo nám připravila Restaurace U Pecinů, Údavy. Přeji 
všem krásné dny a shledání na některé z akcí. 

Za SDH Horní Studenec Jana Culková
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SPV

Cvičební hodiny v našich tělocvičnách Předvánoční cvičení žákyň

Tato doba připomíná Napoleonovy války, situace na bojišti se 
mění každou minutu. Přesto všechno buďme optimisty a snažme 
se vrátit statečně do běžného života. Snažme se sportovat, pokud 
to jde, a udržovat naše psychické zdraví.

Pravidelné cvičební hodiny zůstaly stejné …

STARŠÍ ŽENY Po a Čt 18.00–19.00 h
MLADŠÍ ŽENY Po 19.00–20.00 h

MLADŠÍ ŽÁKYNĚ Po a Čt 16.00–17.00 h
STARŠÍ ŽÁKYNĚ Po a Čt 17.00–18.00 h
CVIČENÍ RODIČŮ S DĚTMI Út 16.00–17.00 h
v tělocvičnách ZŠ a MŠ Ždírec nad Doubravou

Na vaši návštěvu, pokud nám to epidemiologická situace dovolí, 
se těší cvičitelé SPV.

... a ještě se vrátíme k události loňského roku.

Dne 9. 12. 2021 bylo v tělocvičně rušno. V této složité době je 
nutné rozpohybovat děti, které zatuhly u distanční výuky, a proto 
jsme pro ně vytvořily vánoční atmosféru a připravily si několik 
soutěží, které všechny zúčastněné nejen rozehřály, ale i rozesmály. 
V závěru jsme si popřály krásné prožití svátků vánočních a šťastný 
krok do nového roku 2022.

Cvičitelky SPV

CVIČENÍ RODIČE A DĚTI

ZAČAL NOVÝ ROK 2022 A  ASOCIACE SPORT PRO VŠECHNY  BY VÁS RÁDA POZVALA  NA
VEČERNÍ CVIČENÍ. COVID-19 NÁM ZABRÁNIL SE SCHÁZET, ALE NIC NÁS NEODRADÍ OD ZNOVU

OBNOVENÍ LETITÉ TRADICE,

A PROTO VÁS ZVU:

                                        KDY?                       každé ÚTERÝ

                                        OD?                               16 hodin

                                        V DOBĚ?      od  18. ledna – 12. dubna 2022

                                        KDE?             V MÍSTNÍ SPORTOVNÍ HALE

                                                                          při ZŠ a MŠ Ždírec n. D.

KDO?          Děti ve věku od  mimi – 5 let  +  doprovod dospělé osoby (rodič, prarodič a jiní)

S ČÍM?                Sportovní oděv, obutí (děti, dospělí) a hlavně   DOBROU NÁLADU.

                  NA VAŠI NÁVŠTĚVU SE TĚŠÍ CVIČITELKA                                    Dana Vavroušková

SPV – Předvánoční cvičení žákyň

Poděkování
Nový rok opět začal nevalně a to znamená, že naši cvičitelé a přátelé sportu budou nést těžké břemeno. Právě 
teď je nutné velké poděkování všem, kteří se snaží o udržení sportovních aktivit v našem městě. Nečelíme 
lehkému období, ale doufejme v lepší zítřky.
A tak pevné nervy, zdraví a optimismus v roce 2022 přeje za organizaci SPV

Věra Marková
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Nová hala Stora Enso je opět o krok blíže k zahájení výroby CLT panelů, jejichž využití je 
právě možno zhlédnout na výstavě atelieru White Arkitekter

Kolemjdoucí ve Ždírci 
již mohou vidět vlast-
ní objekt výrobní haly 
na CLT panely, který 
se do konce roku 2021 
podařilo vystavět. Je 
ukončena izolace stře-
chy a zároveň byly všechny otvory zakryty 
tak, aby bylo uvnitř haly možno temperovat 
pro budoucí montáže technologií. Stále nej-
více živo je uvnitř haly, kde všechny profe-
se, jak stavební, tak technologické, společně 
za dodržování bezpečnosti usilují o realiza-
ci svých dílčích dodávek. Celý nový areál 
je již připojený na dodávky interních i ex-
terních energií. „Z  venkovních prací jsou 
v  přední části areálu dokončeny opěrné 
stěny a zpevněné asfaltové plochy, v zadní 
části jsou položeny všechny inženýrské sítě, 
z důvodu zimního období se zastavily asfal-
térské práce,“ upřesňuje Petr Benc, zodpo-
vědný za stavební část projektu. 

Mrakodrapy ze dřeva
CLT panely, které se z nového ždíreckého 

provozu budou dodávat do celé Evropy, 
zažívají ve světě doslova boom, a staví 
se z nich nejen rodinné či bytové domy 
a školy, ale i kancelářské či jiné výškové 
budovy. „Avšak u nás v Čechách zastaralá 
legislativa bohužel zatím neumožňuje re-
alizovat vyšší dřevostavby než 12 metrů,“ 
vysvětluje jednatel Stora Enso František 
Vícha. 

Co vše je ale možné z CLT panelů vybu-
dovat prezentuje výstava A Heart of Wood 
(Srdce ze dřeva) pražské Galerie Jaroslava 
Fragnera, která bude pro veřejnost otevřena 
až do 13. března. Představuje se na ní tvor-
ba mezinárodně vysoce respektovaného 
švédského atelieru White Arkitekter, který 
vnímá své poslání v uskutečnění udržitel-
ného života prostřednictvím architektury, 
a který rovněž vybudoval jednu z nejvyš-
ších dřevěných staveb na světě. „Dvaceti-
patrová budova, Sara Kulturhus, dominan-
ta pětatřicetitisícového města Skellefteå 
blízko polárního kruhu v severním Švédsku 
je uhlíkově negativní, sahá do výše 75 me-
trů a spojuje v sobě řadu funkcí: divadlo, 

muzeum, galerii, knihovnu, konferenční 
centrum i hotel,“ popisuje jednatel budou-
cího výrobce CLT panelů.

Vernisáž výstavy, jejímž hlavním part-
nerem je právě společnost Stora Enso, pro-
běhla pod záštitou švédského velvyslance 
Fredrika Jörgensena 13. ledna. „Podobné 
projekty můžeme bohužel zatím obdivovat 
jen na výstavách, ne v  našich městech,“ 
posteskl si Vícha a uzavírá: „Celý lesnic-
ko-dřevařský sektor a odborná veřejnost 
by se měly pokusit změnit klima kolem 
výstavby vyšších moderních dřevostaveb 
tak, abychom mohli tyto stavby realizovat 
v podmínkách České republiky a dřevěné 
konstrukční materiály se dostaly na stej-
nou úroveň, jako jiné konstrukční mate-
riály, tedy beton nebo cihla. Bude to ve 
prospěch stavebnictví, emisního zatížení, 
rychlosti výstavby, kvality a příjemného 
prostředí v takových stavbách.“

Stora Enso

STORA ENSO WOOD PRODUCTS ŽDÍREC S.R.O.

Zdroj: Stora Enso – Mats Vuorenjuuri – využití CLT panelu

Zdroj: Stora Enso – Mats Vuorenjuuri

Zdroj: Stora Enso – David Borland – využití CLT panelu

Pokračující výstavba výrobní haly Stora Enso
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